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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Telička rozhodně odmítá obvinění tisku i od
Kužvarta
Český velvyslanec při EU Pavel Telička, jehož dnes ráno vláda jmenovala do funkce prvního českého
eurokomisaře až do roku 2009, v rozhovoru pro ČTK rozhodně popřel obvinění tisku, že se podílel na
práci nepoctivé firmy. Odmítl i vyjádření poslance Miloše Kužvarta, že hatil jeho vlastní kandidaturu
do Evropské komise.

"Mám zcela čisté svědomí potvrzené i tím, že jsem prověřen na stupeň 'přísně tajné' a také na
nejvyšší stupeň pro příslušné mezinárodní organizace. V bezpečnostních dotaznících jsou všechny
tyto údaje (o působení v dané firmě) uvedeny, a to přesněji, než v médiích. Odpověď je jednoznačná a
dále není co komentovat," uvedl Telička.

Podle dnešního článku v Mladé Frontě Dnes pracoval v letech 1992 až 1994 pro firmu ovládající
společnost Join Invest Action (JIA), která po svém krachu zůstala dlužna vkladatelům 600 milionů
korun. Nepopírá, že se na její činnosti velmi krátce podílel, ze správní rady však odešel už v roce
1992.

Dovede si představit, že si "leckdo může udělat souvislost mezi stesky Miloše Kužvarta a dnešním
rozhodnutím vlády - může to navozovat dojem, že jsem učinil záměrně některé kroky". Takové
představy však nemají nic společného s realitou. "Lidé v Praze, ministr (zahraničí) Svoboda dobře
vědí, co jsme byli panu Kužvartovi připraveni poskytnout a co jsme mu připravili, od rad až po
schůzky. Byli bychom bývali ochotni vypracovat i materiály, pokud bychom o to byli bývali požádáni."

Telička zopakoval, že servis Kužvartovi považoval za "úkol jako každý jiný", kterého se byl připraven
zhostit s běžnou loajalitou vládního úředníka. "Jelo se pro něj na sto procent. Kdyby bývalo bylo více
podnětů, mohly být služby ještě propracovanější. Kritiku na mou adresu jednoznačně odmítám."

Teprve příští týden se první český komisař začne scházet se svými budoucími kolegy včetně Davida
Byrna, irského člena EK pro zdraví a ochranu spotřebitelů, k němuž bude s největší
pravděpodobností přidělen na prvních šest měsíců. Začne také uvažovat o složení svého zatím
tříčlenného kabinetu - zatím prý nemá ještě představu o tom, v jakém poměru by v něm měly být
zastoupeny národnosti a konkrétně které osoby by měly být osloveny. Počká si i na nabídky ze strany
EK.

"Teprve dnešním rozhodnutím vlády pro mě začíná fáze přemýšlení, seznamování se s dokumenty,
zařizování prvních schůzek, které mohou přinést celou řadu zjištění," uvedl obecně. Na dubnové
slyšení v Evropském parlamentu se nehodlá nijak neobvykle připravovat - ví, že půjde především o
práci, kterou dobře zná. Nečeká, že by ho poslanci "grilovali" detailními technickými dotazy z oblasti
zdraví a ochrany spotřebitelů, trochu se na to však podívá.

Telička nepovažuje události posledních dní za trvalou skvrnu na pověsti Česka v EK. "Situace, do
které jsme se dostali, zajisté není ideální, je však napravitelná." Je přesvědčen, že ČR má v EU
"slušný kredit", a doufá v součinnost všech českých politických subjektů k nápravě reputace. "Je v
zájmu České republiky, abychom měli na příslušných místech vliv a aby v budoucnu český komisař
zaujímal v EK podstatné místo."
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